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Fotografie z d ění v obci  

  
Zpívání u vánočního stromu     Brigáda OÚ na srubu 

 

  
Symboly letošního ročníku Kosení v Loučkách   Nepříjemná událost – havárie vody v budově OU 

 

 
Vystoupení dětí na Hody 2013
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Financování územního plánu obce  
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TJ Slovácko Vážany  - Fotbalový oddíl      
  
Sportovní činnost fotbalového oddílu TJ Slovácko Vážany v roce 2013 byla ovlivněna již dříve vyhlášenými 
organizačními změnami v okresních fotbalových soutěžích, kdy bylo zejména z ekonomických důvodů (nižší 
náklady na cestování) a zatraktivnění soutěže rozhodnuto o ustanovení dvou skupin okresní soutěže a snížení 
počtu mužstev v nejnižších základních třídách. Velkou šanci postoupit ze základní třídy do kvalitnější soutěže 
cítila většina mužstev a tak byly boje na trávnících napínavé až do konce jarní části soutěže.  

Tento sportovní cíl se nám podařilo bez vážnějších problémů splnit a po několika letech jsme se tak na podzim 
stali staronovým účastníkem okresní soutěže, skupiny A. 

Co se týče organizace TJ tak výkonný výbor TJ Slovácko Vážany (13 členů) se scházel v intervalu cca 1x za 2 
měsíce. Pozitivním faktem byla pravidelně vysoká téměř vždy 100% účast členů výkonného výboru. Mimo tyto 
schůzky se scházel také statutární orgán TJ -představenstvo, které projednávalo zejména ekonomické a 
strategické otázky. 

Tím nejdůležitějším, velmi nepříjemným a zároveň velmi smutným problémem, se kterým se naše TJ stále 
potýká je dosud neuzavřená občansko-právní žaloba paní Marie Máčalové a její sestry Ludmily Dyčkové o 
náhradu škody za nešťastné úmrtí Antonína Lesy v prostorách fotbalového hřiště ve Vážanech v roce 2010. 
Bohužel, okresní soud nevzal v úvahu ani jeden z našich argumentů ke snížení náhrady škody na zdraví a 
rozhodl o maximální náhradě škody ve výši 350.000,- Kč, kterou by měla, spolu se všemi soudními poplatky, 
naše TJ zaplatit. Jelikož ani zdaleka nedisponujeme takovou částkou a v konečném důsledku by to mohlo 
znamenat zánik naší TJ, rozhodli jsme se proti tomuto rozsudku podat odvolání ke Krajskému soudu. 
Přes tuto dlouhodobou kauzu, která nám velmi komplikuje a otravuje fotbalový život, jsem velmi rád, že se nám 
mimo sportovního úspěchu v podobě postupu do vyšší třídy, podařilo ještě více zkvalitnit fotbalový trávník, což 
byla zejména po dlouhé a tuhé zimě nelehká práce. Velmi nás těší, když hostující týmy uznale pokyvují hlavami 
a oceňují kvalitu hrací plochy, která je jednou z nejlepších v okrese. Stojí nás to však velké úsilí, času a námahy 
a dík patří všem, kteří k tomu přispěli.  

Ročník 2012/2013 – jaro 2013 

Mužstvo mužů – základní třída, skupina A 

 
Naše mužstvo skončilo po podzimní části základní třídy, skupiny A (s předehrávaným 1. jarním kolem) na 3. 
míst ě s bilancí 11 vítězství, 1 remíza a 2 porážky, se skórem 43:22 a počtem bodů 34, čímž jsme si vytvořili 
velmi dobrou pozici do jarních odvet. 
Toto umístění, stejně jako bilanci s jednotlivými soupeři si mužstvo v podstatě udržovalo po celou jarní sezónu, 
což v konečném důsledku znamenalo, že naše mužstvo skončilo v soutěžním ročníku 2012/2013 celkově na 4. 
míst ě s následující bilancí:19 vítězství, 1 remíza a 6 porážek, skóre 83:53, po čet bod ů 58. 
Celková tabulka základní třídy skupiny A soutěžního ročníku 2012/2013 vypadala tedy takto: 

1   Popovice 26 22 2 2 117 39 68 
 

2   Jankovice 26 21 1 4 146 67 64 
 

3   Bílovice 26 20 4 2 91 27 64 
 

4   Slovácko Vážany  26 19 1 6 83 53 58 
 

5   Mistřice 26 15 2 9 78 48 47 
 

6   Topolná 26 15 1 10 93 72 46 
 

7   Nedakonice B 26 15 0 11 93 59 45 
 

8   O.N.Ves B 26 11 2 13 81 78 35 
 

9   Tučapy 26 7 2 17 53 90 23 
 

10 
  

Podolí 26 7 1 18 59 109 22 
 

11   Medlovice 26 6 1 19 38 97 19 
 

12   Uh. Ostroh B 26 4 5 17 35 85 17 
 

13   Babice 26 5 1 20 65 89 16 
 

14 
  

Jalubí B 26 3 1 22 35 154 10 
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Tímto umístěním jsme si díky reorganizaci okresních soutěží s přehledem a v předstihu vybojovali postup do 
okresní soutěže nového ročníku 2013/2014. Vzhledem k vývoji v okresní kopané nakonec z naší skupiny 
základní třídy postupovalo celkem 7 mužstev. 

Konečné umístění v tabulce bylo naprosto spravedlivé, fotbalově jsme nestačili na první 3 týmy z Popovic, 
Jankovic a Bílovic, které nás také v závěru sezóny výsledkově přehráli i na hřišti v odvetných zápasech.  

Pozitivní a potěšující byl fakt, že postup jsme si zajistili již s výrazným předstihem několik kol před koncem a 
nepřipustili tak žádné diskuze o tom, jestli do vyšší třídy patříme. 

Zimní příprava na jarní část sezóny proběhla opět bez zimního soustředění pouze v domácích podmínkách. 
Díky špatnému počasí nebyla příprava vůbec ideální a upřímně řečeno měl jsem obavy, jak se to výsledkově 
projeví na hřišti. Díky nezvykle dlouhé zimě a špatnému počasí (sněžilo ještě na začátku dubna !) musela být 
odložena úvodní dvě kola jarních odvet a tak  jsme první utkání hráli až v polovině dubna. 

Kádr mužstva jsme nijak neposilovali, naopak z důvodů studijních povinností nezasáhl do jarních bojů Lukáš 
Sokol, což bylo zejména v ofenzívě znát.  

Navzdory obavám ze vstupu do soutěže (nutno ale přiznat, že nám pomohl i příznivý los) jsme zvítězili ve všech 
úvodních 5 utkáních po sobě a i když jsme si pak vybrali slabší chvilku v domácím zápase proti béčku O.N.Vsi, 
v následujícím vyhecovaném utkání v Mistřicích a následně v Medlovicích jsme opět zvítězili a zajistili si hladký 
a brzký postup do okresní soutěže. Jistým postupem jsme se uspokojili a v prestižních utkáních se silnou 
trojkou Bílovice-Jankovice-Popovice jsme odešli poraženi, přestože jsme utkání hráli doma. Ještě, že se nám 
tuto nepříjemnou šňůru podařilo přerušit venkovním vítězstvím v ostře sledovaném derby v Tučapech.  

Nejlepší střelci celého ročníku 2012/2013 byli Kuba Gottwald (23 branek) a Marek Pavlíček (18 branek). Na 
všech brankách se podíleli tito hráči: 

Gotwald Jakub 23 

Pavlíček Marek 18 

Janík Zdeněk 6 

Sokol Lukáš 6 

Měšťánek Radek 5 

Vaculík Antonín 5 

Bilík Martin 4 

Janík Marek 4 

Kolář Michal 2 

Panasko Kostyantyn 2 

Čevora Oldřich 1 

Hlaváček Michal 1 

Jordán Lukáš 1 

Křemeček Jiří 1 
 
Šoustek Ondřej 

1 

 

Oproti předchozím dvěma postupům do okresní soutěže a pak také zejména při postupu do 
okresního přeboru před několika lety byla tentokrát radost z postupu vzhledem k počtu 
postupujících trochu jiná a ne tak emotivní. Nejednalo se o boj o postup do posledního kola, 
ale o našem postupu bylo rozhodnuto dlouho před koncem sezóny a tak jsme si klasickou a 
neopakovatelnou radost tentokrát vychutnat nemohli. I tak jsme ale postup oslavili na konci 
června při tradičním posezení na hřišti, které bylo spojené s hodnocením sezóny i 
individuálním vyhodnocením výkonů hráčů. 

Zpestřením letní přestávky našeho mužstva byl zájezd do Dolních Dunajovic dne 20. 
července, kde jsme si zahráli přátelské fotbalové utkání s domácím mužstvem, ve kterém 
jsme zvítězili 6:4.  

Někteří starší hráči se také na konci června v rámci společného družstva s Boršicemi 
zúčastnili turnaje internacionálů nad 35 let ve Stříbrnicích, kde toto společné družstvo 
dokonce zvítězilo. 
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Mužstvo trénovalo pod vedením Milana Soustružníka. Vedoucím mužstva byl Martin Kolář. 

 

 

Ročník 2013/2014 - podzim 2013 

Mužstvo mužů –  okresní soutěž, skupina A 

 
Letní přestávka je každoročně velmi krátká (tentokrát jsme začínali podzimní část již 10. srpna), takže nebyl 
nějaký delší čas na letní přípravu, která se tak smrskla do tří týdnů. 
Chtěli jsme také do podzimních bojů ve vyšší třídě posílit kádr o zkušeného hráče, což se nám podařilo 
příchodem Davida Sklenky, který měl zkušenosti i z vyšších tříd. I když nastoupil až v průběhu podzimu a pak 
vlivem zdravotních problémů neodehrál všechna utkání, ve všech utkáních, kdy nastoupil, byly poznat jeho 
zkušenosti a kvalita, díky nimž jsme zlepšili hru zejména záložní řady.  
Velkým přínosem byla také skutečnost, že od začátku podzimu již pravidelně nastupoval po vleklém zranění 
třísel navrátivší se Michal Kolář a v soutěžních utkáních také začal pravidelně hrát po delší odmlce Bronislav 
Čevora. Oba byli na podzim platnými posilami a v některých zápasech se stali dokonce klíčovými hráči. 
Rozlosování nám příliš nepřálo, jak se později ukázalo, na úvod jsme měli oba nejlepší týmy soutěže. 
V úvodním kole jsme se sice statečně drželi na hřišti Kněžpole, ale nakonec odešli po boji poraženi 2:4. 
Bohužel jsme neuspěli v dlouho očekávaném derby proti Polešovicím, které jsme hráli hned ve 2. kole. Ačkoliv 
jsme po poločase vedli 1:0, velmi dobře hrající a silně motivované mladé mužstvo Polešovic nás nakonec 
porazilo 1:4, když rozhodly dvě slepené branky na začátku 2. poločasu. Naštěstí se nám podařilo hned 
v následujícím kole vyhrát v Huštěnovicích, což bylo velmi důležité vítězství pro posílení sebevědomí našeho 
mužstva.  
Ovšem v následujícím utkání jsme opět prohráli doma s Částkovem vcelku nešťastně 2:3. Ještě štěstí, že jsme 
se chytili ve dvou po sobě jdoucích dalších zápasech venku (4 body za výhru v Jankovicích a remízu v Topolné, 
když jsme ještě 10 minut před koncem prohrávali o 2 branky). Ztráty bodů doma a naopak zisky bodů 
z venkovních hřišť tak byly paradoxně charakteristickým znakem podzimu. I na hodnocení podzimu jsem 
prohlásil, že se mi celá sezóna, zejména z tohoto důvodu, zdála velmi specifická a zvláštní. 
Bohužel jsme se také nevyhnuli jednomu kolapsu, čímž bylo domácí utkání s Uh. Ostrohem. Ačkoliv jsme 
v poločase vedli 2:0, nezvládli jsme koncovku a bojovně hrající hosté vstřelili z rychlých protiútoků těsně před 
koncem 2 branky a nakonec si odvezli všechny body. To neunesli někteří naši hráči, což vyústilo v nehezký a 
ostudný konec utkání, kdy byli 2 naši hráči vyloučeni za nesportovní chování a hrubé urážky rozhodčího. 
Důsledkem byly vysoké disciplinární tresty a oslabení mužstva na několik zápasů. Věřím, že si hráči vezmou 
z tohoto utkání ponaučení a byť byli vyprovokováni, nebude se tato situace, která poškozuje jméno a renomé 
našeho týmu, již více opakovat. 

Fotbalové mužstvo TJ Slovácko Vážany před jarním domácím zápasem s O.N.Vsí B. 
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Tímto oslabením jsme ztratili jistě několik bodů a zejména v domácím utkání s tehdy vedoucím celkem Kostelan 
(3:3), nám vyloučení hráči chyběli, neboť věřím, že kompletní bychom utkání dotáhli do vítězného konce. Cenné 
bylo vítězství na horké půdě v Mistřicích v předposledním kole, byť v silně kombinované sestavě a podzim jsme 
„zakončili“ neodehraným mistrovským utkáním s posledním týmem tabulky Nedakonic „B“, kteří na utkání 
posledního kola nepřijeli a tím jsme zvítězili kontumačně 3:0. Shodli jsme se však, že raději bychom si ale 
vítězství vybojovali na hřišti a ne u zeleného stolu. 
Celkový zisk 14 bodů a 8. místo po podzimu není ani zklamáním, ale ani nijakým velkým úspěchem, v jarních 
odvetách se budeme muset zlepšit a to zejména na domácím hřišti, kde se nám na podzim vůbec nedařilo. 
K oporám v sestavě našeho týmu patřili na podzim zejména obrozený střelec Marek Pavlíček, který vstřelil 
téměř polovinu branek našeho týmu, v záloze již zmiňovaný David Sklenka a v obraně Zdeněk Janík. Za svoji 
univerzálnost a bojovnost si zaslouží pochvalu Michal Kolář a vyzdvihnout chci také kapitána Tondu Vaculíka, 
který je ve svém věku stále nebezpečným útočníkem a je svým přístupem a chováním správným příkladem jak 
na hřišti tak mimo něj, zkrátka správný kapitán jak má být.  
Naše mužstvo tedy skončilo po podzimní části okresní soutěže soutěžního ročníku 2013/2014 na vcelku 
uspokojivém 8. míst ě s celkovou bilancí:4 vítězství, 2 remízy a 5 porážek, skóre 26:26, po čet bod ů 14. 
Průběžná tabulka okresní soutěže skupiny A soutěžního ročníku 2013/2014 po podzimní části vypadá tedy 
takto: 

1   Kněžpole 11 8 2 1 43 13 26 

2   Polešovice 11 7 3 1 50 17 24 

3   Bílovice 11 7 2 2 35 20 23 

4   Uh. Ostroh A 11 7 2 2 32 22 23 

5   Kostelany 11 6 1 4 43 31 19 

6 
  

Huštěnovice 11 5 2 4 24 24 17 

7   Částkov 11 5 1 5 25 32 16 

8   Slovácko Vážany  11 4 2 5 26 26 14 

9   Mistřice 11 3 4 4 31 21 13 

10 
  

Topolná 11 1 2 8 28 54 5 

11   Nedakonice B 11 1 1 9 22 64 4 

12   Jankovice 11 1 0 10 22 57 3 

 

Nejlepším střelcem našeho mužstva v podzimní části okresní soutěže ročníku 2013/2014 byl Marek Pavlíček 
(11 branek). Na ostatních brankách se podíleli tito hráči: 

Pavlíček  Marek 11 

Vaculík  Antonín 3 

Gottwald Jakub 2 

Kolář  Michal 2 

Sklenka David 2 

Bernatík Tomáš 1 

Janík Zdeněk 1 

Janík Marek 1 
 

Mužstvo trénovalo na podzim pod vedením trenéra Milana Soustružníka, vedoucím mužstva byl Martin Kolář. 

S údržbou hřiště je spojeno po celý rok mnoho práce, a proto musely být také organizovány brigády na hřišti – 
sečení trávy kolem hřiště, úklid kabin a okolí hřiště.  

V listopadu jsme zorganizovali sběr kovového šrotu a uskutečnili také brigádu na hřišti, kdy jsme zejména 
vykáceli keře a stromky v okolí asfaltového hřiště. 
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Tradiční zakončení podzimní sezóny s vyhodnocením podzimu se tentokrát uskutečnilo ve vážanské hospodě 
v sobotu dne 2.11.2013. Zahráli jsme si bowling, povečeřeli jsme, probrali jak uplynulou, tak nadcházející 
fotbalovou sezónu, připili si na úspěch v dalších utkáních, a když bylo málo hodin, tak jsme se spokojeně 
rozešli. 

Takto vypadalo hřiště ještě na začátku dubna.   A takto v říjnu na konci podzimní části. 

Vážanské opory před utkáním proti Ostrožské. Nové Vsi B.  V létě jsme se zúčastnili turnaje v Dolních Dunajovicích. 

Nejočekávanější utkání za několik let – derby s Polešovicemi.   Napjaté chvíle před utkáním obou rivalů 
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Momentka z vyhecovaného derby.     Utkání bylo vrcholem podzimu. 

Martin Kolář se skvěle stará o údržbu hřiště.    Vaca jako správný kapitán jde příkladem nejenom na hřišti ale i na brigádách. 

 

Vánoce je také doba, kdybychom měli vzpomenout na naše blízké. 

Velmi často a stále vzpomínáme na našeho výborného kamaráda, skvělého a dlouholetého fotbalistu Vážan, 
ale i člověka a vynikajícího tátu Jirku Machynku, který se na nás dívá již 3 roky z fotbalového nebe. Stejně jako 
vloni i letos jsme před ukončením podzimu šli zapálit svíčky na jeho hrobě na vážanském hřbitově. Jirko, moc 
nám chybíš a nikdy na tebe nezapomeneme ! 

Rád bych také využil této příležitosti a poděkoval všem, kteří se o péči o hřiště, fotbalové kabiny a další zázemí, 
zajištění domácích zápasů a vůbec celkový rozvoj vážanského fotbalu, nezištně, obětavě a ve svém volnu 
starají. 
Nebudu na tomto místě jmenovat, protože bych mohl na někoho zapomenout, ale oni to dobře vědí a jsem jim 
za to moc vděčný. 
Slova poděkování bych také rád věnoval starostovi Františku Drobilovi a zastupitelstvu obce, kteří nám 
pomáhají řešit složitou situaci v souvislosti se zmíněným soudním sporem. 
Také všem příznivcům a podporovatelům vážanského fotbalu chci za jejich práci v roce 2013 ve prospěch naší 
TJ Slovácko Vážany poděkovat a stejně jako všem občanům naší obce jim ze srdce popřát klidné a příjemné 
prožití vánočních svátků a v novém roce 2014 zejména mnoho zdraví, štěstí a pohody. 

 

Zapsal: Milan Soustružník, předseda TJ Slovácko Vážany 
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A na závěr něco z historie… 

Uhádnete, z kterého roku je tato fotografie?  

Napovím jenom, že se jednalo o tradiční turnaj vážanských čtvrtí. Už víte ? A poznáte se ? 

To jsme měli na hřišti anglický pažit, že ? ☺ 

 

TJ Slovácko Vážany - Oddíl stolního tenisu  
  

Rok 2013 byl pro vážanský stolní tenis úspěšný, a to nejen výsledky, 
ale také zájmem lidí o stolní tenis. Podařilo se přilákat mnoho mladých 
žáků ke hře, a tak k trávení volného času sportem.  
Pokud budu hodnotit jednotlivá mužstva, musím nejdříve pogratulovat 
mužstvu D, které postoupilo ze skupiny 5.tř OP sezony 2012 - 2013 a 
postoupilo o třídu výše. Tímto počinem docílilo pro sezonu 2013 – 
2014 skutečnosti, že máme po jednom mužstvu v každé soutěži 
Okresního přeboru okresu Uh. Hradiště. 
Dovolte mi, abych však začal hodnocení od začátku mužstvem A a již 
skončenou sezonou 2012 – 2013. Mužstvo, které hrálo většinou ve 
složení Oharek Libor, Oharek Petr, Nožička Jiří a Gottwald Jakub, 
obsadilo v nejlepší skupině okresu krásné 3. místo. Zde bych hlavně 
vyzvedl výkon hráče Libora Oharka, který měl úspěšnost kolem 86 %. 
Začátek nové sezony mužstvo začalo výborně a v současné době se 
pohybuje na 3. místě tabulky 1. třídy okresního přeboru. 
Mužstvo B, které nastupovalo ve složení Hlavica Petr, Krys Roman, 
Laga Zbyněk, Korvas Radomír a Schottl Teodor obsadilo pěkné 8. 
místo 2. třídy OP. Mužstvo v sezoně 2013-2014 bojuje ve středu 
tabulky a věřím, že nebude mít problémy s udržením své pozice. 
Mužstvo C, které hrálo v sezoně 2012 – 2013 OP 3. třídy, bojovalo 
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celou sezonu ve středu tabulky a nakonec obsadilo vynikající 5. místo, a to díky hráčům: Krys Roman, Schottl 
Teodor, Neuberger Libor, Šoustek Ondřej, Durčák Tomáš a Mrkva David. V probíhající sezoně se mužstvu moc 
nedaří a čeká ho boj o záchranu. Po odehraných 10 kolech jsou na 12. místě. I tak však věřím, že mužstvo v 
dalších zápasech zaboduje a udrží se v soutěži. 
Mužstvo D bojovalo v sezoně 2012-2013 v 5. třídě OP úspěšně, a jak jsem již v úvodu naznačil, postoupilo do 
skupiny 4. tř. OP, což je významným úspěchem. O postup o třídu výše se nejvíce zasloužili hráči Šoustek 
Ondřej, Mrkva David, Šoc Roman, Pokorák Vlastimil, Gottwald Miroslav a Váňa David. Ve stávající sezoně 
hraje mužstvo ve středu tabulky a zapracovává do mužstva nadějné dorostence, hlavně Šocovou Barboru a 
Michala Strouhala. Domnívám se, že mužstvo má dostatek zkušeností, aby hrálo i nadále ve středu tabulky, ne-
li výše. 
Mužstvo E, které hrálo taktéž soutěž 5. třídy OP, skončilo předposlední. Zkušenosti, které získávají hlavně 
mladší hráči a snaha těch starších, kteří v této soutěži také nastupují, se jim v dalších ročnících můžou dobře 
hodit. Za uvedené mužstvo nastupovali Šocová Barbora, Strouhal Michal, Kodrla Petr, Tesař Miloslav a Bartošík 
Josef. V nové sezoně 2013-2014 již jmenovaní dosahují individuálních výsledků a věřím, že přijde i vítězný 
zápas. I když se pohybují na posledním místě tabulky, tak za přístup k zápasům a i za tréninkovou morálku 
zasluhují velkou pochvalu. 
Nesmím opomenout ani žákovské mužstvo, které v sezoně 2012-2013 hrálo soutěž velmi dobře a obsadilo 
krásné 7. místo z 16 mužstev. Žáci nastupovali ve složení Šocová Barbora, Strouhal Michal, Uhlíř Vít a Uhlíř 
Vojta. Bohužel pro sezonu 2013-2014 se žákovské mužstvo nepřihlásilo, starší žáci totiž již nemohou 
nastupovat v soutěži kvůli věku. Mladší žáci, kteří do oddílu chodí, a věřím, že nadále chodit budou, zatím 
sbírají zkušenosti a postupně se zlepšují. Brzy i toto žákovské mužstvo přihlásíme do soutěže. Jako nadějné 
hráče bych chtěl zmínit Mudráka Martina, Lechnera Ladislava, Gajdůška Petra, Hejcmana Tadeáše a Uhlíře 
Víta. 
Letošní rok jsme se též účastnili okresních přeborů, které probíhaly za účasti asi 82 hráčů okresu. Na 
uvedených přeborech náš oddíl dosáhl nemalého úspěchu, a to zásluhou Libora Oharka, který se probojoval až 
do finále a obsadil celkově nádherné 2. místo a tím si vybojoval účast v krajském přeboru. Zde obsadil také 
pěkné umístění a byl z asi 50 hráčů Zlínského kraje na 9. - 16. místě. 
Jak se již stalo tradicí tak i rok 2012 byl zakončen vánočními turnaji. Poněvadž byl zájem i o pořádání turnaje 
veteránů, byl turnaj rovněž uskutečněn za účasti 7 hráčů. Na prvních místech se umístili Machynka Štěpán, 
Tesař Čestmír a Sýkora František. Ale začneme turnajem žáků, kterého se zúčastnilo 18 soutěžících jak z řad 
ostřílených, tak z řad nejmladších hráčů. Přijeli si zahrát dokonce i žáci z Uh. Ostrohu. Turnaj nakonec vyhrála 
Šocová Barbora, která ve finále po těžkém boji porazila Strouhala Michala.  
Turnaje mužů, pořádaného na 1. svátek vánoční, se zúčastnilo celkem 19 hráčů, ze kterých vyšel vítězně 
Oharek Libor. 
Organizátoři tradičního vánočního turnaje věří, že i letos nebude zájem upadat a zúčastní se ho co nejvíce 
nadšenců. Vánoční turnaj žáků se letos bude konat 20. prosince v 17:00 a vánoční turnaj mužů ve středu 
25. prosince ve 13:00. Poněvadž se minulý rok turnaj veteránů osvědčil, bude se konat i letos, a dokonce bude 
rozšířen o neregistrované zájemce. 
Touto cestou chci velmi poděkovat Obecnímu úřadu ve Vážanech za možnost využívání kulturního domu pro 
naše stolně tenisové aktivity. Také rodičům, kteří rozvíjí ve svých dětech sportovního ducha a podporují je v 
tomto krásném sportu, a hlavně samotným hráčům za nadšení a trávení volného času tímto sportem. 
Závěrem bych chtěl všechny, kteří chtějí hrát stolní tenis, pozvat na tréninky, které máme v úterý a ve čtvrtek od 
17:30. Na naše výsledky se můžete podívat i na internetové adrese www.pinec.net. 
Za všechny členy oddílu stolního tenisu Vám všem přeji radostné a ničím nerušené Vánoce a v nadcházejícím 
roce 2014 mnoho zdraví, spokojenosti a úspěchů. 

Schottl Teodor 
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SDH Vážany 
 
Vážení členové sboru a milí spoluobčané, 
v tomto roce jsme po letech opět náš sbor omladili. Do jarní okrskové soutěže se zapojilo několik 
mladých hochů, kteří nám v tomto klání udělali velkou radost. Po letech kdy se nám nedařilo, ať už  
vinou stroje nebo v rámci špatné secvičenosti, se tomuto našemu týmu letos podařilo dokončit 
požární útok v obou rozbězích. Doufejme, že se s přibývajícími zkušenostmi bude také zlepšovat 
naše umístnění.  
Oživení týmu také přineslo oživení pravidelných schůzek sportovní jednotky a zintenzívnění údržby 
strojního parku.Ten zůstává pro sbor nejpalčivějším problémem. Otázku hasičského vozu na těchto 
stránkách již nějakou dobu řešíme, a zdá se, že vyřešena hned tak nebude.  
Stejně ustarané jsme měli letošní pořádání hodů, protože nebylo možné najít v obci (ale i mimo obec) 
alespoň jeden kompletní stárkovský pár. Už už se schylovalo pouze k hodovému průvodu a zábavě 
bez stárků. Na poslední chvíli se ale stárkovského práva chopil předseda sboru Karel Polášek, aby 
tak společně s Ivou Bartošovou zachránili, alespoň v tomto jednom páru vážanské hodové tradice. 
Moc za to děkujeme. 
V příštím roce nás čeká organizace okrskové schůze a hlavně pořádání okrskové soutěže v požárním 
sportu, který bude po organizační stránce hodně náročný.  
Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem členům ale i občanům za pomoc a podporu v našem 
konání a popřát Vám všem radostné vánoční svátky a hodně zdraví do nového roku. 

Výbor SDH Vážany 

  
Hody se letos nakonec přece jen povedly 

 

   
Snímky z Okrskové soutěže a oslav založení sboru v Kostelanec a Polešovicích 
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Mateřská škola  
Měsíc leden byl významný především pro děti předškolního věku. Vždyť jsou to právě ony, které čekal zápis do 
1. třídy základní školy a tak za doprovodu rodičů bylo zapsáno 10 dětí, které již dnes navštěvují ZŠ 
v Polešovicích. 
Únor sebou přináší Masopust, ke kterému neodmyslitelně patří dětský karneval. Každé dítě v MŠ za pomocí p. 
učitelky, ale i doma s rodiči, si vyrobilo masku, vyzdobili jsme třídu i šatnu v duchu karnevalového reje a zábava 
mohla začít. A opravdu stála za to. 
Březen je spojen se slovem „jaro“. Na jaro a první sluníčko se vždy těšíme. Je to období nového života, příroda 
se probouzí a mění se doslova před očima. Zdejší děti mají výhodu, jsou obklopeny krásnou přírodou, která 
nám dává možnost vznik nového života pozorovat na vlastní oči a tyto poznatky pak děti využívají v další práci 
– výtvarné, pracovní, rozumové. 
S příchodem jara jsme si připomněli dávné lidové tradice – vítání jara a velikonoční zvyky. Vlastnoručně jsme 
vyráběli různé dekorace. 
Květen – nejkrásnější měsíc v roce, kdy se děti soustředily na přípravu dárků a nácvik besídky ke Dni matek. 
Zda udělaly svým nejbližším radost, mohli posoudit všichni, kteří se přišli podívat do kulturního domu na jejich 
vystoupení.  
Nezapomněli jsme ani na kulturní zážitky –  několikrát jsme shlédli loutkové divadlo v Ořechově i v Uherském 
hradišti, předškoláci se účastnili výchovných programů na téma ekologie. Písničkami a básněmi jsme přispěli 
k oslavám „Osvobození obce“, oslavili Den dětí , přivítali jsme každého nového občánka Vážan na OÚ. Koncem 
května jsme s předškoláky odjeli na týdenní pobyt  na školu v přírodě do Čeložnic, odkud jsme si přivezli mnoho 
krásných zážitků. 
A je tu červen, poslední měsíc školního roku, měsíc výletů.Na výlet jsme se vydali spolu s MŠ Ořechov na 
zámek v Miloticích odkud si děti odnesly nepopsatelný zážitek. Měli jsme možnost se převléci do dobových 
kostýmů, prohlédnout si zámek, zahrát si na princezny a prince a zatančit si v zámeckém tanečním sále. Konec 
školního roku přináší i loučení. I letos jsme se rozloučili spolu se zástupci OÚ s 10dětmi, které vyměnily po 
prázdninách školkové hry za školní aktovku. 
Červenec a srpen jsou měsíce odpočinku jak pro děti, tak i pro učitele. Jenže my jsme neodpočívali, protože MŠ 
byla vytopena,tak jsme za pomoci pana starosty, (za což mu velmi děkujeme), celou MŠ rekonstruovali. 
A je tu září, nový školní rok a my jsme přivítali do MŠ 9 nových 
dětí z Vážan i Tučap. Pro rok 2013 – 2014 je v MŠ zapsáno 
celkem 24 dětí, o které se starají:  
Hana Rubanová – řed. mateřské školy,Kamila Svobodová – uč. 
mateřské školy, Jana Mudráková – školnice 
Podzim se stává pro děti barevným světem a ten jsme vnímali 
především na vycházkách. Barevné listí a plody stromů se staly 
motivací při všech činnostech. Při práci s dětmi navazujeme na 
své dosavadní zkušenosti a počet dětí, který ve třídě máme, 
nám umožňuje lepší individuální přístup ke každému z nich, 
umožňuje i rozvoj jeho osobnosti, určité sklony i záliby. V tomto 
školním roce, každý čtvrtek, mají děti možnost navštěvovat 
hudebně pohybový kroužek pod vedením  uč. zpěvu, paní 
Šteifové. Zde si upevňují intonaci písní, rytmus a vyjadřují písně 
pohybem. Děti také otužujeme, jezdíme na předplavecký výcvik do Bzence. 
K podzimu patří i pouštění draků. Tak jsme si spolu s dětmi a rodiči počkali na ten správný dračí vítr a odměnou 
nám byla krásná podívaná  na létající draky a pak opekání špekáčků, které nám pomohl zajistit p. Možíš a p. 
Strouhal. Děkujeme. 
V prosinci začíná v mateřské škole velké těšení na Mikuláše, anděla a čerta, ale hlavně na dárky, které vždy 
rozzáří dětské oči radostí. A tak 5. prosince návštěva z nebe i z pekla opravdu přišla i s nadílkou. 
Vánoce – tolik skrývají kouzla, lásky, pohody, spokojenosti a navždy se staly symbolem domova.Na chvíli 
odložme všední starosti a nechme se unášet romantikou rozsvíceného stromečku, koled a radosti z dárků, které 

pro své nejbližší děti vlastnoručně vyrobily a ještě potěšily vánoční 
besídkou v kulturním domě a zpíváním u vánočního stromu. 
MŠ je pro děti druhým domovem a kouzlo vánoc na ně dýchlo 
v podobě krásného stromečku a bohatou nadílkou. Čekaly na ni celý 
den a celou noc,protože prožít noc v mateřské škole se stalo pro děti 
velkým zážitkem.   
Konec roku je mimo jiné i příležitostí k díkům. Děkuji za celoroční 
pomoc p. starostovi a celému zastupitelstvu, kteří se snažili finančně 
zkvalitnit podmínky pro výchovnou práci. Poděkování patří také p. 
Schottlovi za finanční pomoc při zajišťování mikulášské nadílky, děkuji 
p. Kaštánkovi a p. Bednaříkovi za finanční dar a všem rodičům, kteří 
nám celý rok pomáhali a přispěli dětem na vánoční nadílku. 

Za všechny děti a kolektiv mateřské školy Vám přeji krásné vánoce a v novém roce 2014 hodně zdraví a 
spokojenosti.                                                                      Hana Rubanová, řed. MŠ 
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ČZS Vážany 
 
Vážanští  zahrádkaři se již začátkem  tohoto roku zaměřili na  organizační přípravu tradiční akce  -   36. ročníku  
výstavy vín.  Pochlubit se kvalitou  bílých i červených vín, ochutnat co se podařilo vinařům  vyrobit z hroznů a 
pobavit se , to je cíl pořádaných koštů vín u  nás i v okolních obcích. Letošní výstava se konala v sobotu dne 16. 
března, hodnocení degustačními komisemi  proběhlo v neděli dne 10. března. Bylo ustaveno 13 degustačních 
komisí s celkovým počtem 48 členů, kterým k hodnocení byly přiděleny  určité odrůdy, kterých bylo celkem  
čtyřicet. Dle statistiky, uvedené v katalogu bylo nabídnuto  účastníkům výstavy  celkem 543 vzorků, z toho 
bílých  vín 345 , červených 173 a rosé vín 25. Tento počet vzorků dodalo zdarma  204 vystavovatelů. Nejvíce 
vzorků  v počtu 118 dodali místní pěstitelé a hned za nimi se řadili pěstitelé z Polešovic, kteří  dodali  103 
vzorků. Šampionem výstavy  se v bílých vínech  stalo víno  pěstitele   z Míkovic/Hlaváček-Snopek/ s odrůdou  
Chardonnay a z červených vín  si označení šampion  výstavy  odneslo víno  místního pěstitele Radka Slezáka  
s názvem  Rulandské modré. Cenu starosty za nejlepší kolekci  místních vín  obdrželo 12 místních pěstitelů, 
z nichž  nejlepší bodové ohodnocení  získala  pěstitelka Stanislava Formanová. Do soutěže  o cenu starosty  
jsou zařazeni pouze  vystavovatelé, kteří přihlásili 5 a více vzorků vín. Bylo postaráno i o žaludky přítomných 
bohatou nabídkou  občerstvení.  Nebylo zapomenuto ani  na navození dobré nálady, kdy účastníkům  koštu 
zazpíval sbor vážanských „Mužáků“ a k poslechu hrála cimbálová muzika  Rubáš z Buchlovic. Střetla se výroba  
vína tradiční selskou  technologií s tou novou, které využívají větší vinařské firmy. Nová technologie  se 
uplatňuje  při výrobě  odkalováním a zráním na ušlechtilých kvasinkách , menší  vinaři  využívají  přirozené 
kvašení. Je však důležité  společně  se těšit  z darů přírody a poctivé práce na vinici i ve sklepě. 
     V letošním roce byla přerušena tradice pořádání velikonoční zábavy vzhledem k tomu, že účast na těchto 
zábavách rok od roku klesala a to hlavně z řad místních obyvatel. 
     V měsíci červnu naše organizace uspořádala zájezd na Jižní Moravu do vinařské vesničky Nechory, kde 
jsme  měli možnost ochutnat kvalitu  vín , vypěstovaných na jejich katastru. Zájezdu se zúčastnilo 28 členů 
včetně rodinných příslušníků. 
           Na den 24. srpna jsme připravili za spolupráce dalších složek a obce  branné odpoledne pro děti. Sedmý 
ročník této akce  v letošním roce proběhl  ve vojenském duchu včetně vojenského  oblečení u hlavních 
pořadatelů. Celkem 83 zúčastněných dětí  si prošly stezkou stanovišť, kde  plnily 14 úkolů. Oproti minulým  
ročníkům si letos  navíc vyzkoušely  cvičně ošetřit raněné i nazdobit perníčky.  Nechyběl ani převoz na 
lodičkách a jízda na koni. Po splnění úkolů děti obdržely  žetony, které  pak směnily  za cukrovinky a hračky.  
Na závěr  pořadatelé v počtu  dvaceti šesti účastníků  absolvovali společnou vojenskou  bitvu, vítěz vyhrál  
mapu pokladu a po jeho nalezení se všichni o poklad / cukroví/ rozdělili. Zkrátka nepřišli ani dospělí, kteří měli 
možnost  se občerstvit  zakoupením guláše, langošů  i uzených žeber.  Na úplný závěr  vyhrávala „ vážanská  
čtyřka“. Akci částečně sponzorovala firma KOVOSTEL St. Město a finanční částkou přispěl Obecní úřad 
Vážany. 
     Místní organizace Českého svazu zahrádkařů děkuje všem členům i ostatním občanům, kteří se podíleli na 
zdárném průběhu všech  shora uvedených akcí za jejich pomoc a všem vážanským občanům přeje příjemné 
prožití svátků vánočních a do roku 2014 hodně zdraví a úspěchů. 
                                                                                                          Slezák Radek, předseda  MO ČSZ 
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Z církevního života  
 
Bratři a sestry, 
opět po roce rekapitulujeme běh času nejen v naší kapli, ale i ve farnosti. 
Uplynulý rok byl zvláštní volbou nového papeže Františka. Jeho volba a hlavně jeho vztah k chudým, 
ovlivnila některé zažité stereotypy, jako byla třeba sbírka na Papežské misijní dílo. Celkový běh 
církevního roku se mnoho nelišil od těch předchozích. Pravidelné mše sv. v sobotu a mimořádné na 
hody, velikonoční pondělí a patrocinium sv. Josefa, k nimž loni přibyla i štědrovečerní mše svatá. 
Vážany se ale samozřejmě podílí i na celkovém chodu farnosti a na společných slavnostech. 
Ukázkou může být Boží tělo, Farní den, nebo spolupořádání tříkrálové sbírky. Samostatnou kapitolou 
jsou poutě, které společně podnikáme. Z těch letošních tradičně velehradská slavnost k věrozvěstům 
Cyrilu a Metodějovi a pouť ke sv. Antonínovi do Blatnice. 
K povinnostem Vážan přibyla letos opět po třech letech zajištění Mikulášského představení. Doufáme 
že se dětem ve farnosti Mikuláš líbil. Tímto patří dík i všem hercům a organizátorům tohoto 
představení.   
Těší nás, že řady ministrantů rozšířili tři noví hoši. Kéž jim jejich službu Pán Bůh oplatí. 
K očekávaným a radostným událostem v naší kapli patří vždy zlaté svatby. Letos si toto výročí 
vychutnali naši milí manželé Hyžákovi. Ať je Bůh provází i nadále a jim za jejich práci pro naše 
společenství odplatí. 
Poděkování si rozhodně ale zaslouží i všichni ti, kdož jakýmkoliv způsobem přispívají k chodu kaple a 
farnosti. Pán Bůh jim to odplať. 
Milovaní, prožijte požehnané Vánoce a kéž Vás po celý rok provází požehnání Panny Marie. 

Farní společenství 
 

    
Mikulášské představení   Boží tělo    Žehnání koledníkům 

 

   
Prvokomunikanti     Na hoře sv.Antonína 

  

   
Farní den           Hodová mše svatá   Zlatí jubilanti Hyžákovi 
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Junák Vážany – oddíl Slunce  
 
Čím začít, za náš skautský rok se stane spousta věcí, asi bych se vrátila k roku 2012. 
V zimě jsme kromě obvyklých věcí, jako strojení stromečku zvířátkům, roznášení betlémského světla , 
hráli po dlouhé době na druhý svátek vánoční divadlo. Děti podaly úžasný herecký výkon i přes 
počáteční nervozitu. 
 

  
Představení Rychlé šípy      Karneval 

 

Začátkem roku 2013 se děti zúčastnily zimního závodu Rikitanův memoriál, který se běhá na Starých 
Hutích . Běhají dvoučlenné hlídky v různých věkových kategoriích . Náš oddíl měl zastoupení 
v kategoriích Rangers dívky od 15 do 18 let, kde běžely Markéta Soustružníková a Bára Šocová , 
skončily na velmi krásném 3. místě . Poprvé běželi i naše vlčata Martin Mudrák a Petr Gajdůšek , 
kteří se umístili v první pětce což je velký úspěch.  
 
Letos jsme uspořádali Dětský karneval , který byl pojatý  ve stylu Ples pro princezny a prince účast 
byla opravdu úžasná , dětí bylo tolik že nám ani tombola nestačila . Což mě velmi zamrzelo i potěšilo 
zároveň, že o náš karneval je takový zájem i v okolních vesnicích . 
 
Na rok 2013 připadl Svojsíkův závod, který je určený pro skautky a skauty. Závod pořádalo skautské 
středisko Modrá. Závodí vícečlenné hlídky, my jsme postavili hlídku v kategorií skautek závodily 
Markéta Soustružníková, Bára Šocová , Renata Šťastná , Helena Šťastná , Marie Galářová a Jan 
Bartošek. Letošní závod byl pro všechny náročný jak pro pořadatele tak i pro závodníky, jelikož se 
běželo podle nových pravidel. Samotnému závodu předcházela i náročná příprava v podobě 
vyhledání spousty zajímavých informací a výrobě modelu stanu. Trať závodu nebyla nijak značená 
běželi pouze podle mapy a buzoly. Naštěstí se neztratily a umístily se na 5 místě . Za což jim velmi 
gratuluji.  
 
Již se pomalu blížíme k letním prázdninám, kde v měsíci červenci pořádá naše středisko tábory . 
Prvních 14 dní mají tábor kluci a letos po velmi dlouhé době se jí zúčastnily i naši kluci . Tadeáš 
Hejcman , Radek Nevařil , Ladislav Lechner , Jakub Bartošek. Kluci poznali život Slovanů, tak i 
souboje rytířů. 
 
Po nich na tábor přijeli holky a ocitly se ve starověkém Řecku opředeném mýty a legendami o bozích 
a bohyních sídlících na hoře Olymp. Táborů se zúčastnily Markéta Soustružníková, Bára Šocová, 
Renata Šťastná, Helena Šťastná a Marie Galářová. Vítězná družinka se napila z pohárů naplněného 
ambrózií.  
V září jsme se nesešli v plném počtu, což vždycky zamrzí. 
Letos na Drakiádě jsme získali titul Šunka roku, dokonce nám i drak letěl, což se nám tak často 
nestává :-)  
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Poprvé v tomto roce jsme uspořádali Strašidelnou dědinu. Touto cestou bych chtěla poděkovat všem 
co se aktivně podílely na přípravě strašidelných disciplín. Ohlasy byli pozitivní snad příští rok se k 
nám připojí i další spoluobčané a připraví také nějaké zajímavé strašidelné stanoviště. 
26.12. v 1600 budeme hrát krásnou pohádku Princezna ze zlatou hvězdou. Tím to vás všechny 
srdečně zvu .  
 
Chtěla bych vám všem popřát hodně zdraví , štěstí , lásky  a splnění vašich snů a plánů v roce 2014 

Oddílová vedoucí Marcela Šimíková 
 

  
Fotografie z akce Strašidelná dědina   Naše táborové útočiště 

  
Naše letní tábory a výpravy 
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Mužáci – mužský sbor  
 
Milí příznivci zpěvu, vína a tradic Slovácka,  
moc rádi se s vámi po roce opět potkáváme na stránkách obecního zpravodaje, a tak bychom se s vámi rádi 
podělili o naše radosti z uplynulého roku.  
 

     
Zpívání u stromečku            Kosecké v Loučkách   Na slavnostech vína 

 
To o co nám v prvé řadě jde, tedy o zpěv, je také tím, co nás nejvíc zaměstnává – ať se už je to vánoční zpívání 
(letos třeba i v Medlovicích) nebo kosecké zpívání v Loučkách. Když se snoubí zpívání s vinařskými tradicemi, 
je to o třídu lepší zážitek i pro nás. Letos to byly například Zarážení hory, otevírání Svatomartinských vín, 
Žehnání vína nebo tradiční košty (letos i košt slivovice v Tučapech). Událostí, na kterou se obzvláště těšíme 
jsou samozřejmě tradiční hody, jež jsou pro nás tou snad nejdůležitější událostí v roce. I přesto, že jsme se na 
letošní hody připravovali velmi zodpovědně, dovolily jsme si malou přestávku v předhodovém kvapíku – a to 
Slavnosti vína v Uherském Hradišti. I přes masovost této akce se nám na slavnostech moc líbilo a snad jsme 
ani naší obci neudělali ostudu.  
 

     
Při oslavách se zpívalo…              troubilo…         …i hrály „hojačky“ 

 
Zvláštními událostmi tohoto roku se pro naše seskupení staly oslavy. Ne, že by v loňském roce žádné nebyly, 
ale letos se jich zkrátka „urodilo“. Aneb jak řekl jeden z nás „chlapi toto sdružení vzniklo v pravou chvíli“. Své 
kulatiny oslavili hned 4 chlapi. A že oslavy stáli za to, si můžete být jisti. 
Tak doufejme, že se jak my, tak také vy všichni, dožijete dalších životních jubileí, a že těch radostí bude 
v příštích měsících víc nežli starostí a smutků. To je také to, co bychom Vám chtěli do nového roku popřát. 
Děkujeme za Vaši přízeň a mějte v novém roce radost. Ať už by tou radostí byla třeba jen malá písnička. 
 
Vaši zpívající Chlapi 
 

     
Fotografiemi se vracíme do parného srpna na zarážení hory v Polešovicích 
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Z obecní kroniky  

 
V dnešním zpravodaji vybíráme z kroniky zápis o poměrech ve Vážanech kolem roku 1750: 
 
Hospodářské poměry v obci v polovici 18.století byly špatné. I největší sedláci žili chudě, nestačili splnit robotní 
povinnosti a zároveň řádně hospodařit na svém. Neměli peněz ani na kontribuci a tak vzhled obce vypadal asi 
stejně, jako před 250 lety. Dřevěné domky s jizbou a síní, komorou, primitivní stáj pro dobytek, někde též 
stodola či aspoň mlat. Špatnou situaci sedláků zvětšovali ještě jednak povodně a jednak zase nesmírná sucha. 
Bída byla tak veliká, že sama vrchnost se snažila o snížení kontribuce. Lidé neuměli číst ani psát a staří čeští 
písmáci z dob před Bílou horou dávno vymřeli. O čistotě a hygieně se v této době nedá mluvit. Porodnost byla 
velká, ale také úmrtnost. Průměrně zemřelo každé druhé dítě, ale zato rodiny mívali 6 až 12 dětí. 
V Polešovicích se prý sedláci proti vrchnosti vzbouřili. V Ořechově a ve Vážanech sice ke vzbouření nedošlo, 
ale nálada byla ostře proti vrchnosti. Poddaní po straně vrchnost proklínali. Roku 1781 zrušil císař Josef II. 
poddanství selského lidu. To byla obrovská novota a nezměrné dobrodiní. Robotní povinnosti zůstali sice 
zachovány, ale lidé se mohli stěhovat bez souhlasu vrchnosti a mohli si též nalézt práci mimo obvod panství. Po 
roce 1781 nastává též změna. Děti sedláků, pro něž nebylo ani práce ani majetku, odcházejí do světa. Pracují 
jako zedníci, tesaři, pokrývači nebo se učí řemeslům. Dost jich odchází za prací do Vídně, aby tam definitivně 
utonuly v německém moři.Životní standard se pomalu zvyšuje. Velehradský klášter byl zrušen v důsledku 
zrušení Jezuitského řádu roku 1783 císařem Josefem II. Klášterní jmění připadlo Náboženskému fondu diceze 
olomoucké. Kolem roku 1840 Náboženský fond ve finanční tísni prodal bývalý velehradský majetek Janu, 
svobodnému pánu z Hodocz a Kiszdy, ovšem Vážany asi zůstaly u velehradského panství, protože z roku 1848 
je o nich zmínka, kterou doslova uvádíme: „…v památném roce 1848 patřily Vážany k panství  Velehradskému. 
V letech 1809 a 1814 byl u nás mor. Po zrušení roboty se začalo sedlákům dobře dařit. Hodnota zemědělských 
produktů stoupala, lidé měli dost peněz a dostatek volného času. Většina sedláků začala nesmírně pít a hrát 
karty. Rakousko-Pruská válka se naší obce nedotkla, ale rok 1866 se zapsal v pamět lidí velkou neúrodou, 
protože v červnu na kvetoucí obilí napadl sníh. Záhy po válce vypukla u nás cholera, na níž zemřelo několik 
osob. 
  

Takoví jsme byli  
 
Dnes jsme sáhly do archivu fotografií vážanské školy. Snad se Vám podaří najít tváře, které znáte. 



Zpravodaj 2013     strana 20 

Údaje o naší obci  
 
Celkový počet popisných čísel v naší obci je: Celkový počet obyvatel v naší obci je: 
domů celkem   193 z toho  obyvatel celkem  437 (od loňska +0) 
obydleno   136 domů  dětí do 15 let  63 
neobydleno   14 domů  dětí od 15 do 18 let 16 
k rekreaci   11 domů  dospělích nad 18 let 358 
ostatní veřejné budovy   8 domů 
zbouráno   24 domů 
 
 Změny obyvatel v r. 2013:  
Přihlášeni:  
1. Omelka Martin   č.p. 102 
2. Odehnalová Eva   č.p.  16 
3. Němcová Natálie   č.p. 16 
4. Štěpaník Patrik   č.p. 16 
5. Žampach Jindřich   č.p.  173 
6. Zdílnová Marie   č.p.  65 
7. Bartošová Lucie   č.p.  189 
8. Bartošová Natálie   č.p. 189 
9. Bartoš Matyáš   č.p. 189 
 
Odhlášeni:  
1. Sýkora Lukáš    č.p.  20 
2. Králíková Ludmila    č.p.  65 
3. Kovář Libor    č.p. 101 
4. Zeintková Nábělková Simona  č.p. 73 
5. Šturman Patrik   č.p. 73 
6. Šturman Dominik   č.p.  73 
7. Švihra Lubomír   č.p. 94 
8. Švihrová Zuzana   č.p.  94 
9. Nábělek Lukáš   č.p.  73 
10. Švihra Lubomír   č.p. 94 
 
Narození:  
1. Žiga Leopold    č.p. 92 
2. Basovníková Adéla   č.p. 8 
3. Kaštánek Daniel   č.p. 178 
 
Zemřelí:  
1. Koryčánková Antonie   č.p. 143 
2. Kutálková Františka   č.p. 164 
 

           

Antonie Koryčánková   Františka Kutálková 
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Blahop řání 
 
Obecní úřad přeje všem, kteří se v tomto roce dožili významných životních jubileí,všechno nejlepší a mnoho 
zdraví do dalších let. 
 

Leden 
 
Švihrová Zuzana  50 let 
 
Únor 
 
Čajková Lenka   50 let 
 
Duben 
 
Šimková Josefa   70 let 
Roubalíková Jarmila  60 let 
Spurný Karel   50 let 
Krsičková Marie  70 let 
 
Květen 
 
Petira František   70 let 
Sýkora Karel    80 let 
Neuberger Libor  50 let 
 
Červen 
 
Čechal Pavel   50 let 
Lacina Zdeněk    60 let 
Sýkora Milan   50 let 
Kodrlová Anna   70 let 
 

 
 
Červenec 
 
Verbíková Anna  70 let 
Hlaváčková Libuše  60 let 
Procházka František  70 let 
 
Září 
 
Brzica František  60 let 
Večeřová Marie   60 let 
 
Říjen 
 
Verbík František  70 let 
 
Listopad 
 
Večeřa Jaroslav  60 let 
 
Prosinec 
 
Slezáková Marie  70 let 
Bilík Petr   50 let 
Měšťánková Marie  80 let 
 

 

 
V letošním roce oslavili Zlatou svatbu manželé Hyžákovi. K jejich jubileu jim přejeme 
všechno nejlepší, a ještě dlouhá společná léta. 
 

   
 

 
 

Blahopřejeme i všem rodičům nových občánků. 
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Servis pro ob čany
OÚ Vážany 
Pondělí  11,00 - 18,00  úřední den 
Úterý    7,45 - 14,15 
Středa    7,45 - 17,00 
Čtvrtek    7,45 - 14,15 
Pátek    7,45 - 13,00 
Stavební ú řad a matrika OÚ Polešovice   
Pondělí, Středa      7 - 17 hod. 

Pošta Polešovice  
Pondělí  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Úterý  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Středa  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Čtvrtek  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Pátek  8 – 11,30 13,30 – 16 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Venclík  
Pondělí  7,30 – 17,30 hod. 
Úterý  7,30 – 13,30 hod. 
Středa           12,30 – 17,30 hod. 
Čtvrtek  7,30 – 13,30 hod. 
Pátek  7,30 – 13,00 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Jan čarová  
Pondělí  7,30 – 12 12,30 – 17 hod. 
Úterý  7,30 – 12 12,30 – 15 hod. 
Středa   11 – 17 hod. 
Čtvrtek  7,30 – 12 12,30 – 13 hod. 
Pátek  7,30 – 12 12,30 – 14 hod. 
Dětská ordinace Mudr. N ěmcová  
Pondělí - středa 7 – 12,00 hod. 
Čtvrtek             12 – 16 hod. (10-12 poradna) 
Pátek  7 – 12,00 hod. 
Obvodní ordinace Mudr. Mikušová  
Pondělí, Úterý    8 – 13 hod. 
Středa             13 – 18 hod.  
Čtvrtek, Pátek    8 – 13 hod. 

Obvodní ordinace Mudr. Talaš  
Pondělí         7 – 10 hod. 
Úterý       12 – 16 hod. 
Středa         7 – 10 hod. 
Čtvrtek                 9.30 – 12,30 hod. 
Pátek             7 – 10 hod. 
 
Lékárna Polešovice  
Pondělí - Pátek 7,30 – 16  
 
Obchod u Schotl ů Vážany 
Pondělí - Pátek 6,30 – 13 14,30 – 17 hod. 
Sobota  6,30 – 10 hod.  
 
Pohostinství u Havrana Vážany  
Pondělí - čtvrtek 17  – 22 hod. 
Pátek   17  – 24 hod. 
Sobota  13  – 24 hod. 
Neděle  13  – 22 hod 

 

Potraviny u Havrana Vážany  
Pondělí - neděle     7  – 19 hod. 
 

 

Odjezdy autobus ů 
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VÁŽANSKÉ 

 VÁNOCE 
 

 

 Program v obci o vánočních svátcích: 
 
20.12.2013   Vánoční turnaj žák ů ve stolním tenise   na Kulturním domě   v  17.00 hod 

Turnaj ve stolním tenise pro žáky a žákyně. 

 

21.12.2013   Vánoční turnaj neregistrovaných a veterán ů na Kulturním domě   v  13.00 hod 

Novinka v letošním programu turnaj ve stolním tenise. 

 

23.12.2013   Zpívání u Váno čního stromu      u Obecního úřadu   v 17.00 hod 

 Předvánoční setkání s ochutnávkou vlastního cukroví a slivovice.  

 Vystoupí CM Pentla, dětí MŠ, Junáci, mužský sbor a všichni, kdo si chtějí zazpívat. 

 

24.12.2013 Roznášení Betlémského sv ětla     pochůzka po obci  od 9.00 hod 

Světlo z Betléma do domů roznášejí skautky a světlušky Skautského oddílu 

 

24.12.2013   Mše svatá      v Kapli sv.Josefa        v 15.00 hod. 

 

25.12.2013   Vánoční turnaj ve stolním tenise      na Kulturním domě         ve 13.00hod 

Tradiční turnaj ve stolním tenise pro registrované hráče. 

26.12.2013   Princezna se zlatou hv ězdou    na Kulturním domě         v 16.00 hod. 

Divadelní představení Skautského oddílu 

 

26.12.2013   Mše svatá      v Kapli sv.Josefa        v 10.45 hod. 

 

28.12.2013   Mše svatá      v Kapli sv.Josefa        v 17.00 hod. 

 

31.12.2013   Mše svatá      v Kapli sv.Josefa      v 17.00 hod. 

 

31.12.2013   Silvestr 2013      na Kulturním domě         v 19.00 hod. 

 

 

 

 
Zpravodaj obce Vážany vydala 20. prosince 2013 kulturní komise při OU ve Vážanech v počtu 170 ks. 

 


